
 

 
 

Møde i Gladsaxe Erhvervsråd d. 19. august 2022 kl. 8-10 med efterfølgende 
rundvisning i Alfa Laval Innovation House fra 10-10.45 ca.   

Tema: Hvorfor har Alfa Laval etableret Alfa Lavals Innovation House, hvordan har de grebet det an-
det og hvilken værdi har det skabt for dem? 
 
Sted: Alfa Laval, Maskinvej 5, 2860 Søborg.  

 

  

REFERAT 
  

1. Velkommen, dagsorden og orientering v. Trine Græse, borgmester.  
- Trine takkede Alfa Laval for at lægge hus til mødet og bød velkommen til 

kommunens nye beskæftigelseschef, Merete Jørgensen. Merete præsente-
rede kort sig selv.  

- Orientering om at Gladsaxestrategien har været i høring og takkede for de in-
put, der er kommet  

- Orientering om den årlige Gladsaxedag lørdag d. 27. august kl. 13 i Rådhus-
parken.  

- Erhvervspolitikken er sendt i høring med frist d. 20. september. Trine op-
fordrede til at sende høringssvar.  

 
 2. Velkommen til Alfa Laval og præsentation af Alfa Lavals Innovation 

House v. Per Lund Hansen, direktør  

Per fortalte om Alfa Laval og om tankerne bag Alfa Lavals Innovation House. Se 
vedhæftede slides. Vi havde efterfølgende en god dialog om mulighederne i 

 
 

denne innovationsmodel og vi drøftede, hvor det evt. kunne være interessant at 
skabe sådanne miljøer i Gladsaxe. Tag fat i Karen, hvis I er nysgerrige på det og 
evt. selv kunne være interesseret i at starte et miljø op.  
 
Pause  
 

3. Oplæg og dialog ved bordene om udkast til Gladsaxes Erhvervspolitik v. 
Karen Brosbøl Wulf, erhvervschef og leder af Gladsaxe Erhvervsby 

Karen gennemgik hovedtankerne i Erhvervspolitikken, som blev sendt i høring d. 
20. august. Se vedhæftede slides.  
 
Der var følgende kommentarer til Erhvervspolitikken, som vil tage med som bi-
drag til høringen: 
- Flere nævnte at politikken fremstår meget nærværende, troværdig og rele-

vant.  
- Det er en styrke, at politikken præsenterer visioner og mål og samtidig også 

har nogle konkrete initiativer med. 
- Den sender et vigtigt signal om, at kommunen ønsker at fastholde og udvikle 

produktionserhverv og har fokus på små og mellemstore virksomheder. 
- Den understreger at der hvor kommunen – og Erhvervsbyen – i høj grad kan 

skabe værdi er ved at facilitere møder og samarbejder på tværs. Det kan godt 
skrives endnu mere ind.  

- Tilføj uddannelsesinstitutioner til figuren. 
- Det kan synliggøres endnu mere, at vi gerne vil samarbejde om at afprøve 

nye løsninger. 
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- Fremkommelighed er et vigtigt tema sammen invitationen til dialog om, 
hvordan vi løser udfordringerne. 

- Gøre det tydeligt, hvordan man som virksomhed kommer i kontakt med kom-
munen. 

 
9.50 
 

 

Dialog om tema og sted for de næste møder  

Mads Bøgelund Lauritzen, næstformand i Erhvervsrådet faciliterer  
Vi drøftede kort mulige emner til Erhvervskonferencen og de kommende mø-
der og Mads opfordrede til at kontakte Karen.  
 
 
 
Erhvervsrådsmøder og erhvervskonference i 2022: 
14. november kl. 13.30-17.00: Erhvervskonference 
17. november kl. 8.00-10.00: Hvem har lyst til at lægge hus til? 
 
Tak for i dag  
 
Rundvisning i Alfa Lavals Innovation House v. Henrik Røssel, Head of Innovation 
House & Senior Project Manager 
Vi blev vist rundt i innovationsmiljøer og fik præsenteret de forskellige virksom-
heder.  
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